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Zápis ze zasedání AS UK dne 23. října 2020 
 
1.  Zahájení  
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty. Zasedání se 
vzhledem ke zhoršující se epidemiologické situaci konalo jak prezenční formou v Modré posluchárně Karolina, tak 

distanční formou prostřednictvím platformy MS Teams. Hlasování pro ty, co jsou připojeni online, probíhalo 
prostřednictvím formulářů v MS Teams.  



 

Skrutátorem byl určen: Mgr. et Mgr. David Hurný. 
 
Program zasedání AS UK 

Předsednictvo AS UK na svém zasedání dne 12. října 2020 navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán 
členům AS UK a spolu s podkladovými materiály zveřejněn na internetových stránkách senátu. 
 

1. Zahájení  
2. Kontrola a schválení zápisů ze zasedání AS UK konaného dne 18. září 2020 

3. Vystoupení J. M. pana rektora 
4. Záměr jmenovat členy Rady pro vnitřní hodnocení 
5. Čerpání rozpočtu Univerzity Karlovy a rekapitulace hospodaření jejích součástí k 30. 6. 2020 
6. Zajištění financování EIZ v roce 2021: návrh na řešení prostřednictvím dodatku k Principům pro rozdělování 

příspěvků a dotací na UK pro rok 2021 
7. Návrhy na změnu Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2020 a 2021 
8. Vnitřní předpisy UK 
9. Vnitřní předpisy fakult 
10. Informace o činnosti delegátů AS UK  
11. Informace z pracovních komisí 
12. Informace z Rady vysokých škol 
13. Různé  

 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje program zasedání.” 
Schváleno tichým souhlasem 
  
 
2. Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS UK konaného dne 18. září 2020 
 
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK informovala o tom, že k předloženému návrhu zápisu ze zasedání AS UK konaného 
dne 18. září 2020 nebyla doručena žádná připomínka. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje zápis ze zasedání AS UK konaného dne 18. září 2020.” 
Hlasování 
Pro 41, proti 0, zdržel se 3 
Schváleno 
 
 
3. Vystoupení J.M. pana rektora 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK uvedl tento bod a předal slovo prof. MUDr. Tomáši Zimovi, DrSc., 
MBA (dále jen ”J. M. pan rektor”). 
 
V úvodu J. M. pan rektor přivítal senátorky a senátory AS UK a seznámil je s informacemi od vedení UK. Stručně se 
věnoval opatřením souvisejícím s distanční výukou a vyjádřil politování nad tím, že studenti prvních ročníků zahájili své 
vysokoškolské studium za této situace. Informoval o proběhlém jednání s vládními představiteli např. ohledně situace 
s uzavřením kolejí. Praktická výuka na lékařských fakultách probíhá nadále, tu však omezuje šíření nákazy mezi učiteli 
i studenty. Ve státním rozpočtu došlo pro oblast vysokých škol k navýšení o 1 miliardu, o 300 milionů v oblasti vědy. 
Dále připomněl, že v lednu příštího roku by měl AS UK projednávat návrh strategického záměru. Po konzultaci 
s ministerstvem by mělo být v návrhu provedeno několik technických změn. Dále uvedl, že k 5. říjnu UK zaznamenala 
4% nárůst zapsaných studentů v bakalářských a magisterských programech. U odvolání fakulty zaznamenaly nárůst 
okolo sta odvolání, což je vzhledem k situaci uspokojivé. Co se týče promocí, nejprve bylo rozhodnuto o jejich odložení 

do 15. listopadu, následně však byly zrušeny do konce roku. S volnými kapacitami se počítá v lednu a v únoru. K oblasti 
mezinárodních vztahů uvedl, že probíhají online konference v rámci různých platforem. Připravuje se distanční General 
Assembly 4EU+, kde UK převezme předsednictví. Ve Fondu mobility byly v této souvislosti uvolněny prostředky. Nadále 
probíhají práce s magistrátem hl. m. Prahy na Kampusu Hybernská. Nejpozději v lednu příštího roku bude předložen 
návrh zakladatelské smlouvy a partnerské smlouvy s magistrátem. Též informoval o tom, jak budou probíhat oslavy 28. 
října a 17. listopadu. Dále uvedl, že se připravuje založení nadačního fondu UK. Dokumenty budou předloženy na 
následujícím zasedání AS UK. Stručně též okomentoval provedený audit na KaM UK a informoval o rozvázání pracovního 
poměru s dosavadním ředitelem Ing. Macounem. 
 
Prof. Zahálka doplnil, že na dnešním zasedání Předsednictva AS UK byla navržena sedmičlenná komise, která se bude 
podrobně zabývat provedeným auditem na KaM. Jejími členy byli navrženi prof. Zahálka, MUDr. Malečková, Mgr. Hurný, 
doc. Nigrin, Bc. Farkaš, Mgr. Glogr a dr. Emler. Každý z členů AS UK se může přijít ke kvestorovi UK s materiály seznámit.  
 
Rozprava 
 
Doc. Brom se dotázal, jakým způsobem jsou ohodnocení medici a další osoby, které v této situaci pomáhají. J.M. pan 
rektor uvedl, že pokud jsou medici povoláni, znamená to uzavřít smlouvu a jejich práce by měla být honorována. 



 

Doc. Brom upřesnil, že mu jde o to, zda nehrozí, že se někteří pomáhající studenti mohou dostat do hmotné nouze. Též 
se dotázal, jak je řešena jejich výuka. J. M. pan rektor uvedl, že je snaha zařazovat studenty tak, aby se jim mohlo 
jejich působení započítat jako praktická výuka. Věci se řeší individuálně na úrovni fakult. 
 
Prof. Kachlík se dotázal, zda se uvažuje o možnosti provedení imatrikulací v lednu a v únoru? J. M. pan rektor uvedl, že 
o imatrikulacích se spíše neuvažuje, je to velmi rizikové. Pokud by byla velká vůle fakult, je vedení schopno jejich 
organizaci zajistit.  
  
Bc. Farkaš navrhl připravit nástroje pro elektronické volby ve spolupráci s IT komisí a UVT.  
 
MUDr. Ježek se dotázal, zda je v případě zhoršení situace připraven plán pro eventuální nasazení pedagogů a jiných 
zaměstnanců fakult s jakýmkoliv zdravotnickým vzděláním? J. M. pan rektor uvedl, že je třeba rozlišit rozdílné kategorie 
lidí: ty, kteří jsou v pracovním poměru k fakultním nemocnicím/zdravotnickým zařízením, kde zdravotní péči vykonávají. 
Co se týče pracovníků na teoretických a klinických ústavech, tam záleží, do jakých pozic by mohli být povolání. Krajní 
řešení, tedy pokud lidé budou chtít pomáhat, je ad hoc tyto zájemce uvolnit. Záleží, zda přijde rozhodnutí ze strany 
státu. Pokud někdo nabídne své dobrovolnické schopnosti, vedení tomu nebude bránit. Prof. Wildová doplnila, že byli 
k dobrovolnictví vyzváni i učitelé a studenti z pedagogické fakulty. 
 
Doc. Nigrin podotkl, že řada studentů z humanitních oborů již nabídla svou pomoc a kdyby je někdo kontaktoval, mají 
zájem se zapojit. J. M. pan rektor poznamenal, že to může být výstupem z dnešního zasedání. 
 
Doc. Boháč vyzval vedení univerzity, aby apelovalo na MŠMT, aby byla prodloužena účinnost zákona č. 188/2020 Sb. 
 

Mgr. Hurný se dotázal, zda by členové AS UK mohli dostat k dispozici výsledky ankety týkající se distančního vzdělávání. 
J. M. pan rektor uvedl, že výsledky nyní mají k dispozici fakulty k připomínkám, pak je dostane kolegium a pak se uvidí, 
co dál. Prof. Wildová doplnila, že kolegium projedná souhrnnou zprávu, která bude následně předložena senátu. 
 
Mgr. Pačes se zeptal, zda se zvažuje vyhodnocení naplňování cílů, které nastínila pracovní skupina pro partnerskou 
spolupráci s externími subjekty. J. M. pan rektor uvedl, že letos má UK pouze 3-4 sponzorské smlouvy, připravují se 
dokumenty pro založení nadačního fondu a spolu s ním i klíčové dokumenty pro přijímání sponzorských příspěvků, 
včetně vzoru smluv. 
 
JUDr. Staša uvedl, že je třeba v souvislosti s volbami do AS UK aktivovat Hlavní volební komisi a poskytnout jí návod, 
jak postupovat. Něco je již představeno v návrhu novely Statutu UK, ale možná bude nezbytná novela Volebního řádu 
AS UK. 
 
Pehr se dotázal, zda budou i v letním semestru přijímáni studenti programu Erasmus+. J. M. pan rektor uvedl, že ze 
strany vedení UK nebude zakázán ani výjezd studentů UK, ani příjezd zahraniční studentů k nám. Pehr se dále dotázal, 
zda budou výsledky auditní zprávy týkající se KaM k dispozici zástupcům z fakultních senátů. J. M. pan rektor uvedl, že 
toto se zatím nediskutovalo. Pehr se dále dotázal, zda UK do budoucna plánuje zvýšit podíl práce z domu. J. M. pan 
rektor uvedl, že tato možnost se rozvíjí, důležité je, aby chod rektorátu nebyl ohrožen.  
 
JUDr. Říha se dotázal, zda členové Studijní komise AS UK obdrží provedenou analýzu k doktorskému studiu. Doc. 
Lopatková uvedla, že kolegium rektora došlo k názoru, že komise AS UK a orgány UK obdrží rozšířené zprávy a shrnující 
závěrečnou zprávu, ale data samotná poskytnuta nebudou. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí informace J. M. pana rektora.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
4. Záměr jmenovat členy Rady pro vnitřní hodnocení 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK uvedl tento bod a stručně představil 30 navržených členů. Navrhl 
využít možnosti, kterou nabízí ust. §7 zákona č. 188/2020 Sb., tedy aby se plénum usneslo na tom, že se o tomto 
návrhu bude hlasovat veřejně. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK se usnesl, že se o záměru jmenovat členy Rady pro vnitřní hodnocení bude usnášet veřejným hlasováním.” 
Pro 46, proti 0, zdržel se 3 
Schváleno 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK vyjadřuje souhlasné stanovisko se záměrem jmenovat XY členem Rady pro vnitřní hodnocení UK.” 
O návrhu se bude hlasovat per rollam 
 
 
5. Čerpání rozpočtu Univerzity Karlovy a rekapitulace hospodaření jejích součástí k 30. 6. 2020 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který uvedl, 
že jde o standartní každoroční záležitost a předal slovo kvestorovi UK. 



 

JUDr. Tomáš Horáček, kvestor UK uvedl, že jde o průběžnou zprávu za první polovinu roku, která není ničím překvapivá. 
Očekával se propad v příjmech z doplňkové činnosti, jako příklad uvedl Hotel Krystal. Druhá polovina roku může čísla 
podstatně změnit.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK uvedl, že Ekonomická komise AS UK projednala 
uvedený materiál a vyjádřila kladné stanovisko.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí informaci o čerpání rozpočtu Univerzity Karlovy a o rekapitulaci hospodaření jejích součástí 
k 30. 6. 2020.“  
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 0 
Schváleno 
 
 
6. Zajištění financování EIZ v roce 2021: návrh na řešení prostřednictvím dodatku k Principům pro 

rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2021 

 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který uvedl, 
že otázka financování EIZ již nadále není možná prostřednictvím institucionálního plánu. Návrh zajistit financování 
prostřednictvím Principů pro rozdělování příspěvků a dotací pochází z fakult. 
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že Ekonomická komise AS UK se tímto 
materiálem zabývala dlouho v souvislosti s návrhy na změnu Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro roky 
2021. Vznikal pocit nespravedlnosti ze strany některých fakult. Do budoucna by byl zájem o zpřístupnění přístupových 
dat o využití těchto databází. Ekonomická komise AS UK přijala v souvislosti s tímto materiálem a návrhy na změnu 
Principů následující usnesení:  
 
„Ekonomická komise AS UK projednala materiál „Zajištění financování EIZ v roce 2021“ s kladným stanoviskem 
s doplněním rozdělení zdrojů 70 % z RVO a 30 % z příspěvku na vzdělávací činnost.“ 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK projednal návrh na řešení zajištění financování EIZ v roce 2021 prostřednictvím dodatku k Principům pro 
rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2021 a vyjadřuje k materiálu kladné stanovisko.“  
Hlasování 
Pro 42, proti 0, zdržel se 6 
Schváleno 
 
 
7. Návrhy na změnu Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2020 a 2021 

 
Principy 2021 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo J. M. panu rektorovi, který uvedl, 
že byla předložena modifikace po diskusi na Ekonomické komisi AS UK. Promítá se to do částí ze zdrojů pedagogických 
a částí ze zdrojů vědeckých. 
 

Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2021 ve znění předložené 
modifikace.“  
Hlasování 
Pro 44, proti 0, zdržel se 9 
Schváleno 
 
Principy 2020 
 
J. M. pan rektor uvedl, že došlo ke změnám v celkové výši 8,5 milionů korun a realokaci některých zdrojů. Jako příklad 
uvedl úpravu stipendia Václava Havla na podporu běloruských studentů.  
 
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že Ekonomická komise AS UK projednala 
Návrh na změnu Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2020 a vyjádřila kladné stanovisko.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Principů pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2020.“  
Hlasování 
Pro 50, proti 0, zdržel se 3 
Schváleno 
 
 
8. Vnitřní předpisy UK 
 



 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl bod jednání a předal slovo JUDr. Ing. Josefu Stašovi, CSc., 
předsedovi Legislativní komise AS UK. 
 
I. Dílčí změna Statutu UK (č.j. 181/a/2020) 

 

JUDr. Staša, předseda Legislativní komise AS UK, informoval o průběhu projednávání předložené novely na zasedání 
Legislativní komise AS UK. 
 
JUDr. Staša dále předal slovo předkladateli, J. M. panu rektorovi, který představil návrh dílčí změny. Uvedl, že první část 

novely se týká složení a činnosti Rady pro vnitřní hodnocení. Druhá část se týká složení oborových rad doktorských 
programů. Třetí oblast změn se týká zakotvení úpravy mimořádného stavu, zejména složení krizového štábu, 
rozhodování per rollam a zkrácení lhůt pro projednávání. Návrh je předkládán s modifikací, která vychází z návrhů členů 
akademické obce, se kterou se předkladatel ztotožňuje.  
 
JUDr. Staša uvedl, že dne 19. října 2020 předložil předkladatel modifikaci tohoto návrhu (č. j. 217/a/2020), která byla 
řádně vyvěšena na webových stránkách a Legislativní komise AS UK doporučila vzít modifikaci za základ projednávání. 
Nejprve tedy plénum hlasovalo o tom, zdali znění modifikace může být vzato za základ projednávání. 
 
Hlasování o modifikaci 
Pro 46, proti 0, zdržel se 2 
Schváleno 

 
JUDr. Staša uvedl, že k novele byly předloženy 3 pozměňovací návrhy, z toho jeden byl předkladatelem stažen (č. j. 
203/2020, předkladatel doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D.) a jeden byl konzumován modifikací předkladatele (č. j. 211/2020, 
předkladatel doc. Boháč a JUDr. Staša). Třetí pozměňovací návrh (č. j. 198/2020, předkladatel Mgr. David Hurný a spol.) 
byl předkladateli ve dvou bodech stažen a ve zbývajícím třetím bodě o něm bude hlasováno. 
 

JUDr. Staša dále předal slovo Mgr. Hurnému, zástupci předkladatelů, který odůvodnil třetí bod pozměňovacího návrhu. 
Uvedl, že obsahem tohoto bodu je zakotvení povinnosti pořizovat zápis z jednání Ústředního krizového štábu a krizového 
štábu dané součásti. Předkladatel s touto změnou vyjádřil nesouhlas. J. M. pan rektor uvedl, že jej považuje za zbytečný 
a příliš formalistický.  
 
JUDr. Staša uvedl, že Legislativní komise AS UK označila návrh za formálně přípustný a po diskusi doporučila bod č. 3 
pozměňovacího návrh ke schválení.   
 
Rozprava 
 
Doc. Nigrin se přimluvil za zakotvení povinnosti pořizovat z jednání krizového štábu zápis, nemusí být podrobný, stačí 
dílčí závěry, aby bylo zajištěno předávání informací. Formu schvalování zápisu si může schválit krizový štáb sám. J. M. 
pan rektor uvedl, že maily děkanům fakult chodí po každém zasedání Ústředního krizového štábu. 
 
MUDr. Prášil, kancléř UK uvedl, že záleží na tom, co si představujeme pod pojmem zápis. Pokud má jít o přehledné 
výstupy v bodech, pak tento návrh podporuje, ale nedoporučuje zakotvit povinnost pořizovat podrobný zápis včetně 
rozpravy.  
 
Prof. Krejsek podpořil předkladatele.  
 
Mgr. Glogr uvedl, že aktuální dobrá praxe není zárukou toho, že to tak bude i v budoucnu a od toho jsou tu předpisy. 
Návrh mluví o pořizování, nikoliv zveřejňování zápisu. Zápis z Ústředního krizového štábu je navíc srovnatelný se zápisy 
z jiných poradních orgánů J. M. pana rektora.  
 
JUDr. Říha se přimluvil za to, aby se závěry krizového štábu souhrnně zveřejňovaly. J. M. pan rektor uvedl, že 
zveřejňování závěrů není problém, ale problém je, že si je každá fakulta vykládá jinak. Nemá problém s tím, aby se 
závěry zveřejňovaly, ale tvořit zápis je nadbytečné. Z jednání jiných orgánů se pořizují zápisy (které se schvalují na 
dalším zasedání) protože jiný výstup z takových jednání není. Doc. Boháč poznamenal, že úprava, která ukládá 
povinnost výstupy z jednání krizového štábu zveřejňovat, v navržené novele je a považuje ji za dostačující 
 
Doc. Brom se přimluvil za konsenzus.  
 
Doc. Nigrin uvedl, že nepožaduje tvorbu nového dokumentu, důležité je, aby se pořídil souhrnný dokument s výstupy, 
které se zveřejní.  
  
Hlasování o pozměňovacím návrhu č. j. 198/2020 (bod č. 3) 
Pro 10, proti 15, zdržel se 24 
Návrh nebyl schválen 
 
JUDr. Staša uvedl, že Legislativní komise AS UK doporučila návrh dílčí novely Statut ke schválení.   
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh dílčí změny Statutu UK (č.j. 181/a/2020) ve znění modifikace předkladatele.“  
Hlasování 



 

Pro 46, proti 0, zdržel se 3 
Schváleno 
 
 
II. Dílčí změna Stipendijního řádu UK (č.j. 181/b/2020) 

 
JUDr. Staša, předseda Legislativní komise AS UK, informoval o průběhu projednávání předložené novely na zasedání 
Legislativní komise AS UK. 
JUDr. Staša dále předal slovo předkladateli, J. M. panu rektorovi, který uvedl, že novela řeší situaci studentů, kteří se 
dostanou do tíživé situace, a doktorandská stipendia. 
 
Dne 19. října 2020 předložil předkladatel modifikaci tohoto návrhu (č. j. 217/b/2020), která byla řádně vyvěšena na 
webových stránkách. Dne 20. října 2020 předložil předkladatel na základě jednání Legislativní komise AS UK druhou 
modifikaci tohoto návrhu, která byla též vyvěšena na webových stránkách. Legislativní komise AS UK doporučila vzít 
modifikaci i její korekci za základ projednávání. Nejprve tedy plénum hlasovalo o tom, zdali znění modifikace může být 
vzato za základ projednávání. 

 
Hlasování o modifikaci 
Pro 42, proti 0, zdržel se 1 
Schváleno 
 
K návrhu nebyly předloženy žádné pozměňovací návrhy. 
 
JUDr. Staša uvedl, že Legislativní komise AS UK doporučila návrh dílčí novely Stipendijního řádu ke schválení. 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh dílčí změny Stipendijního řádu UK (č.j. 181/b/2020) ve znění modifikace předkladatele.“ 
Hlasování 
Pro 46, proti 0, zdržel se 2 
 
 
9. Vnitřní předpisy fakult 
 
Tento bod uvedl JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlé návrhy fakultních 
vnitřních předpisů. Materiály byly řádně zveřejněny ve veřejné části webu AS UK. J. M. pan rektor předložil kladné 
stanovisko ke všem návrhům. 
 

a) Změna Jednacího řádu AS FSV UK (č.j. 194/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu AS FSV UK (č.j. 194/2020) s výhradou legislativně technických oprav.” 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 1 
 

b) Změna Pravidel pro přiznávání stipendií na MFF UK (č.j. 213/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje návrh změny Pravidel pro přiznávání stipendií na MFF UK (č.j. 213/2020).” 
Hlasování 
Pro 48, proti 0, zdržel se 1 
 

c) Pravidla pro přiznávání stipendií na FHS UK (č.j. 216/2020) 
 
Návrh usnesení: 
„AS UK schvaluje Pravidla pro přiznávání stipendií na FHS UK (č.j. 216/2020).“ 
Hlasování 
Pro 49, proti 0, zdržel se 1 
 
 
10. Informace o činnosti delegátů AS UK 
 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, uvedl, že se zprávy o činnosti sešly celkem od 15 delegátů, což 
není mnoho a poznamenal, že tuto praxi bude potřeba pozměnit. Zprávy byly členům AS UK poskytnuty, aby se s nimi 
mohli seznámit.  
 
Návrh usnesení: 
„AS UK bere na vědomí zprávy delegátů AS UK.“ 
Schváleno tichým souhlasem 

 
11. Informace z pracovních komisí 
 



 

Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby plénum informovali 
o činnosti komisí. 
 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda Legislativní komise AS UK, uvedl, že agenda Legislativní komise byla částečně 
již projednána v předchozích bodech. Dále se zabývala otázkou možnosti elektronické komunikace s žadateli o přerušení 
studia a doručování rozhodnutí o těchto žádostech prostřednictvím informačního systému s tím, že zákon v tomto 
případě s takovým postupem nepočítá. Legislativní komise AS UK nicméně konstatovala, že fakultativní postup podání, 
které přijdou prostřednictvím SIS, lze akceptovat s tím, že to nemůže být předepsáno jako povinná forma.  
  
Doc. PhDr. Tomáš Nigrin, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, uvedl, že agenda Ekonomické komise byla již 
projednána v předchozích bodech. 
 
JUDr. Michal Říha, předseda Studijní komise AS UK, uvedl, že Studijní komise AS UK se tento měsíc nesešla. 
 
Mgr. Michael Glogr, předseda Sociální komise AS UK, uvedl, že Sociální komise AS UK projednávala podporu zájmové 
činnosti studentů a byla seznámena se závěry auditu Kolejí a menz a s návrhem komunikační strategie vedení UK.  
 
Bc. Andrej Farkaš, předseda Komise pro informační technologie AS UK, uvedl, že Komise pro IT řešila několik bodů. 
Prvním z nich byla informace o vývoji modulů SIS4. Dále byla komise obeznámena se stavem zakázky pro nový 
rezervační systém KaM, kde by zhruba za ¾ roku mohlo dojít k podpisu smlouvy. Dále byla komise seznámena se 
stavem licencí pro platformy pro distanční výuku, přičemž s postupem řešení těchto licencí je komise velmi spokojená. 
Na závěr uvedl, že se ke komisi dostala petice za změny v SIS4, která má za cíl udělat výjimku pro některé menšinové 
skupiny. V tomto bodě se komise ztotožnila s tím, aby bylo pohlaví skrytou informací a také aby byla rozšířena kolonka 

rodu o možnost „neutrální“, ale neztotožnila se s tím, aby si studenti mohli v SIS nastavit libovolné jméno.  
 
Mgr. Hurný v zastoupení Bc. Filipa Hruši, předsedy Ediční komise AS UK, uvedl, že Ediční komise AS UK se tento měsíc 
nesešla. 
 
Tomáš Jan, předseda Petiční komise AS UK, uvedl, že Petiční komise AS UK se tento měsíc nesešla. 
 
Rozprava 
 
Prof. Krejsek uvedl, že existují pouze dvě pohlaví, a proto nevidí důvod, proč by v SIS měla být zavedena další kolonka 
pro oslovení nad rámec stávajícího stavu. Bc. Farkaš vysvětlil, že je třeba rozlišovat pohlaví a rod. Oslovení v emailu se 
řídí tím, co je vyplněno v kolonce rod a Komise pro IT považuje za vhodné, aby se rozšířila o možnost neutrálního 
oslovení. Prof. Krejsek vyzval Bc. Farkaše, aby ho neutrálně oslovil.  
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
12. Informace z Rady vysokých škol 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK předal slovo doc. Nigrinovi, místopředsedovi Rady vysokých škol, 
který uvedl, že Rada vysokých škol se sešla v rámci širšího předsednictva. Prioritou pro doc. Nigrina je nyní komunikace 
s představiteli knihoven s tím záměrem, aby učinili digitalizované zdroje dostupné. 
 
JUDr. Říha doplnil, že proběhlo zasedání pléna Studentské komory RVŠ. Byla přijata novela organizačního řádu a nový 
Statut Ceny Jana Opletala. Došlo též k volbě druhého místopředsedy.  
 
Prof. Zahálka doplnil, že předsednictvo RVŠ přijalo usnesení, kterým vyzvalo ministra školství Roberta Plagu, aby MŠMT 
vydalo sjednocující stanovisko, ze kterého bude vyplývat, co je zakázané a co ne, a pověřilo místopředsedu RVŠ, aby 
zformuloval požadavky VŠ a předal je náměstku Dolečkovy. 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, připomněl, že AS UK bude volit zástupce do RVŠ na svém zasedání 
dne 20. listopadu 2020. 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace Rady vysokých škol.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
 
13. Různé 

 
Bc. Farkaš v tomto bodě požádal J. M. pana rektora, aby se k členům akademické obce dostávaly nejen strohé informace 
ohledně krizového řízení, ale i jejich výklad. J. M. pan rektor uvedl, že v případě problému s výkladem je možné vše 
řešit emailovou komunikací s ním či kancléřem UK a kvestorem UK. 

 
JUDr. Říha požádal, aby pro příští zasedání AS UK bylo zajištěno zpřístupnění odkazu pro připojení k zasedání veřejnosti. 
Prof. Zahálka konstatoval, že tento měsíc to nebylo technicky možné, ale pro příští zasedání to bude zajištěno. Možnost 



 

konání dnešního zasedání v hybridní formě byla ověřena až na úrovni MŠMT. J. M. pan rektor doplnil, že cestu člena 
akademické obce na rektorát UK lze vnímat jako cestu do práce. Upozornil na to, že pokud bude zasedání streamováno 
do veřejného prostoru, některé informace z jeho úst budou obecné. 
 
MUDr. Ježek uvedl, že se v průběhu zasedání s doc. Bromem shodli na tom, že UK není připravena na zhoršení situace 
a s tím související masivní nasazení studentů v nemocnicích a sociálních službách. Je třeba zakotvit silný systém, který 
umožní připravit se na horší scénáře. Jedná se o finanční podporu nasazených studentů a o flexibilní upravení studijních 
povinností podle situace. J. M. pan rektor uvedl, že si neumí představit robustní systém posílání lidí do různých zařízení. 
Co se týká podpory studentů, tu řeší novela Stipendijního řádu a navýšení v Principech rozdělování příspěvků a dotací 
pro rok 2021. Vedení UK vydá prohlášení, že studenti UK jsou připraveni pomáhat. MUDr. Ježek se dotázal, zda existuje 
konsensus, pokud jde o úpravy semestrálních studijních povinností. J. M. pan rektor uvedl, že ty musí každý student 
plnit. 
 
Doc. Nigrin se dotázal, zda by bylo možné v případě, kdy by došlo k rozsáhlé pracovní povinnosti studentů, uvolnit 
některé studijní povinnosti. J. M. pan rektor navrhl to řešit, až taková situace nastane. Pracovní povinnost proběhla již 
v jarních měsících. Doc. Nigrin podotkl, že aktuální situace je masivnější. 
 
Doc. Sláma uvedl, že by v takovém případě mělo v případné výzvě k dobrovolnické činnosti zaznít, že výkon 
dobrovolnické činnosti neznamená žádnou úlevu od studijních povinností. 
 
Doc. Brom uvedl, že UK dělá ad hoc způsobem spoustu věcí, ale není nic vidět navenek. Jako možnou variantu uvedl 
uspořádat kulatý stůl. J. M. pan rektor uvedl, že tomu nic nebrání. 
 

MUDr. Malečková uvedla, že nynější situace je o mnoho odlišná od situace na jaře, kdy studenti medicíny fakticky 
k pracovní povinnosti vyzýváni nebyli. Nyní stojí mezi svými studijními povinnostmi a nařízenou pracovní povinností. 
Koordinátoři se snaží pomáhat, aby studenti zvládali tyto dvě věci skloubit. J. M. pan rektor poznamenal, že na jaře 
okolo 3000 studentů pracovalo. MUDr. Malečková uvedla, že ano, ale nešlo o nařízenou pracovní povinnost, navíc na 
jaře po určitou dobu neprobíhala výuka.  
 
Prof. Králíčková uvedla, že studijním proděkanům je v tomto ohledu ze strany studijního odboru poskytována podpora, 
metodiky atd. Proběhlo též setkání se studijními proděkany, kde byly vysvětleny nejasnosti. V souvislosti se studijními 
povinnostmi a jejich skloubení s pracovní povinností musí fungovat každá úroveň studijního procesu, včetně garantů 
studijních programů a garantů předmětů.  
 
Prof. Moťovská uvedla, že pomáhání na krizových odděleních má přísné regulace. Probíhá excelentní komunikace mezi 
studenty a vedeními jejich fakult. Existuje struktura řízení a vzájemné komunikace. Pomáhající studenti se vždy potkají 
se vstřícným přístupem.  
 
Sychra uvedl, že situace je skutečně jiná než na jaře. Na rozdíl od jara je povinná prezenční praktická výuka, což 
znamená, že studenti musí zůstávat v Praze, ale zároveň je jim ukládána povinnost pomáhat v místech trvalého bydliště. 
Nemocnicím na periferiích tak nejsou koordinátoři schopní studenty dodat. Pracovní povinnost začíná být uplatňována a 
studenti mají strach, že pokud budou povoláni na pracovní povinnost, která výuku omlouvá, ale nenahrazuje, tak není 
jasné, kdy tato vlna skončí a kdy budou mít možnost si studijní povinnosti doplnit. Na jaře byla situace též jiná, protože 
následovaly prázdniny. Vytvoření kulatého stolu by bylo na místě. J. M. pan rektor navrhl vyčkat, jak se situace bude 
vyvíjet. Budou vyhledávány nástroje, jako jsou individuální studijní plány, náhradní výuka a podobně.  
 
 
Návrh usnesení: 
 „AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé.” 
Schváleno tichým souhlasem 
 
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání AS UK a oznámil 
termín příštího zasedání, které se bude konat 20. listopadu 2020 v 10:00. Zasedání ukončil ve 14:00. 
 
 
  
Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. 
předseda AS UK  
 
Zapsala: Anna Matoušková, tajemnice AS UK 
  

 


